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Protokół nr XXIX/2020 
z XXIX  Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka 

z dnia 14 grudnia 2020 r. 

 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

Wypowiedz utrwalona na  nagraniu w czasie od  00:00:40 do 00:02:34 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk otworzył  XXIX  Sesję Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:00. W związku ograniczenia wynikające z pogarszającej się sytuacji 

epidemiologicznej w kraju sesja odbędzie się w zdalnym trybie obradowania z wykorzystaniem 

aplikacji Teams. Wskazał, że na podstawie ustaw „covidowych” a także par. 47a ust. 1 i  2 

obowiązującego Statutu Miasta i Gminy Wysoka z powodu koronawirusa,  w przypadku radnych  

i pozostałych osób znajdujących się w budynku tutejszego urzędu  zwrócił się o przestrzeganie  

reżimu sanitarnego z powodu „koronawirusa”, zachowanie dystansu społecznego, stosowanie 

maseczek, środków dezynfekcyjnych. Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk poinformował, iż 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz § 43 ust. 2 

Statutu Miasta i Gminy Wysoka,  że przebieg Sesji jest transmitowany w internecie i utrwalany za 

pomocą urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk za pośrednictwem programu e-Sesja. Nagrania 

obrad Sesji w tym głosowania elektroniczne Pań i Panów radnych są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Wysoka i na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy i w sposób 

zwyczajowo przyjęty. Ponadto przekazał, iż klauzula informacyjna odnosząca się do przetwarzania 

danych osobowych znajduje się na drzwiach wejściowych na salę obrad oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej w zakładce „Ochrona danych osobowych.  W związku z tym zwrócił się do 

wszystkich uczestniczących z zdalnym trybie obradowania, z prośbą o zachowanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych podczas wypowiedzi.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:02:36 do 00:03:46 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powitał radnych i gości, którzy sposób zdalny 

uczestniczą w sesji: Pana Burmistrza Artura Kłysz , Panią Sekretarz Halinę Borowczyk, Panią 

Skarbnik Danutę Sinkiewicz, Panią Mecenas Barbarę Basarę. Powitał wszystkich 

zainteresowanych, w tym  kierowników jednostek organizacyjnych,  Panią Kierownik Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Sylwię Szalską, Panią i Panów Sołtysów i przewodniczących rad 

sołeckich,  mieszkańców gminy i pozostałe osoby oglądające dzisiejszą sesję zwołaną w tych 

szczególnych warunkach epidemiologicznych z uwagi na ryzyko infekcji wirusa Covid,  zachęcił  

mieszkańców do oglądania dzisiejszej transmisji z obrad sesji korzystając ze strony internetowej: 

www.gmina.wysoka.pl   link transmisji obrad rady e.sesja. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

do  niniejszego protokołu.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:03:48 do 00:04:50 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przekazał, że w dniu 13 grudnia mija 39 rocznica 

wprowadzenia  stanu wojennego w Polsce. Dodał, że do historii przeszło szczególnie przemówienie 

Generała Wojciecha Jaruzelskiego ze słowami „Ojczyzna nasza znalazła się nad przepaścią”, 

prawdziwym celem akcji była likwidacja protestów społecznych, zatrzymanie procesu 

demokratyzacji zainicjowanego w sierpniu 1980 roku przez „Solidarność”. Wyraził nadzieję, iż 

żadna władza urzędująca nie skorzysta z  tej nieludzkiej w skutkach tragicznej decyzji.  Wobec 

powyższego  poprosił o powstanie  i uczczenie minutą ciszy wszystkie osoby zaginione, poległe 

zamordowane oraz skrzywdzone przez władze.  

Ad.  2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:04:52 do 00:07:01 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przekazał, że  stan ustawowy Rady Miasta i Gminy wynosi 

15 radnych. Radni potwierdzili swoją obecność elektronicznie za pomocą aplikacji e-sesja.  W 

zdalnym posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, 1 radny wstępnie nieobecny z przyczyn 

technicznych, Radny Edmund  Fonferek .  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie elektroniczne w celu potwierdzenia quorum. 

Obecni: 

1. Jan Ciołek  

2. Emilia Dembińska  

3. Łukasz Dymitruk  

4. Stanisław Grzybowski  

5. Marek Jóźwina  

6. Beata Kleczka 

7. Krzysztof Kowalski  

8. Ewelina Lewicz  

9. Bartłomiej Noculak  

10. Magdalena Piszczek  

11. Henryk Stańczyk  

12. Paulina Strzałka  

13. Grażyna Wrzaszczak  

14. Joanna Siodła.  

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:05:09 do 00:09:08 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przypominał, że porządek dzisiejszej sesji przekazał 

Paniom i Panom Radnym na aplikacji e-Sesja i jest opublikowany na stronie BIP Gminy  oraz jest 

prezentowany na tablicy projekcyjnej: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 
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4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Wysoka - Projekt 

uchwały nr 1. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla Miasta  

i Gminy Wysoka na rok 2021 - Projekt uchwały nr 2. 

7. Przedstawienie wniosków zgłoszonych do projektu budżetu miasta i gminy na 2021 rok: 

a) zapytania – dyskusja – uwagi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2021 – 2031 - Projekt uchwały nr 3: 

a) prezentacja ww. projektu uchwały wraz z uzasadnieniem, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej sprawie ww. projektu uchwały 

„WPF”, 

c) dyskusja i wnioski w sprawie uchwalenia „WPF” na lata 2021 – 2031, 

d) podjęcie ww. uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wysoka na 2021 rok - 

Projekt uchwały nr 4: 
a) przedstawienie i prezentacja ww. projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Wysoka na 2021rok, 

c) przedstawienie proponowanych uwag i poprawek zgłoszonych przez radnych i komisje 

Rady do projektu uchwały budżetowej na 2021 rok, 

d) przedstawienie opinii Komisji Budżetowo – Gospodarczej do ww. projektu uchwały 

budżetowej, 

e) stanowisko Burmistrza do ww. uwag, poprawek i opinii dotyczące projektu budżetu na 2021 

rok, 

f) debata w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wysoka na 2021 rok, 

g) zgłoszenie i przedstawienie wniosków formalnych radnych dotyczące poprawek do projektu 

budżetu miasta i gminy na 2021r., 

h) zgłoszenie i przedstawienie autopoprawek Burmistrza Miasta i Gminy do projektu budżetu 

miasta i gminy na 2021r., 

i) dyskusja nad zgłoszonymi wnioskami formalnymi radnych i autopoprawkami Burmistrza, 

j) głosowanie wniosków radnych dotyczące poprawek do projektu budżetu miasta i gminy na 

2021rok,  

k) głosowanie wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu miasta i gminy na 

2021rok,  

l) podjęcie ww. uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok - Projekt uchwały 

nr 5. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2020 - 2030 - Projekt uchwały nr 6. 

12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym  

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

14. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje  i zapytania radnych, wnioski sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

15. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

16. Interpelacje i zapytania radnych.  

17. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

18. Wolne wnioski.  
 



Strona 4 z 25 
 

19. Przyjęcie protokołu z XXVII i  XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy.  

20. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej Sesji.  

21. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

22. Zakończenie i zamknięcie obrad XXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku sesji. 

Ze strony Pana Burmistrza nie było propozycji zmian do porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk zaproponował wycofanie z porządku posiedzenia pkt 19  

w brzmieniu: „Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miasta i Gminy", gdyż ze względu na 

obszerność nie został  przygotowany.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:09:09 do 00:10:36 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek Przewodniczącego Rady o wycofanie w pkt 19 części zapisu dot. przyjęcia protokołu z 

XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy. ( z dnia 30 listopada 2020 r.) .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna 

Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Edmund Fonferek  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:11:03 do 00:11:28 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad wraz z zaproponowaną zmianą.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna 

Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Edmund Fonferek  

 

Ad. 4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

 

Nikt w tym punkcie nie zabrał głosu. 
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Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Wysoka - 

Projekt uchwały nr 1. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:13:30 do 00:16:53 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Sylwia Szalska, poinformowała, że dyrektywa 

unijna z 1991 roku wydała wytyczne dla Polski według,  której był czas na uporządkowanie  

gospodarki ściekowej, jest również program krajowy oczyszczania ścieków komunalnych, według 

którego nasza gmina również została włączona jako aglomeracja. Obecnie obowiązuje uchwała 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego  z 28 września 2015 roku w sprawie wyznaczenia granic i 

obszaru aglomeracji Wysoka, w skład aglomeracji wchodzi miasto Wysoka, wsie:  Bądecz, 

Sędziniec, Czajcze, Młotkowo, Kijaszkowo, Wysoka Mała, Wysoka Wielka i Wysoczka. 

Wyjaśniła, że  aglomeracja polega na tym, że  to jest obszar na którym zaludnienie i działalność 

gospodarcza musi być wystarczająco skoncentrowana  to znaczy wskaźnik zaludnienia musi 

wynosić 120 mieszkańców na kilometr sieci wówczas te tereny mogą zostać włączone do 

aglomeracji. Zgodnie z ustawą prawo wodne art. 565 prawo stworzyło nowe zasady stwierdziło, że 

akty prawa miejscowego w tym uchwały wyznaczające aglomerację tracą moc z dniem 31 grudnia 

2020 roku. Stąd właśnie zaistniała potrzeba ustanowienia aglomeracji łącznie z aktualizacją.  Na 

mocy ustawy prawo wodne od 1.01.2018 r. kompetencje w zakresie podjęcia uchwały  przejęły 

samorządy gminne i właściwym organem  do podjęcia uchwały jest Rada Miasta i Gminy. Jeśli 

chodzi o zakres aglomeracji to dużo się nie zmieniło od poprzedniej uchwały wskaźnik aglomeracji 

na dzień dzisiejszy wynosi 34.4 km projekt uchwały zakłada zrealizowanie dodatkowo terenu 1.19 

km sieci i wówczas wskaźnik wzrośnie do 35,59 km sieci kanalizacyjnej, jest to jakby zamknięcie 

całego systemu  prawnego aglomeracji żaden teren więcej nie może zostać uwzględniony z uwagi 

na wskaźniki. Podkreśliła, że projekt uchwały podlega zaopiniowaniu przez organy takie jak 

Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska oraz Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 

Oba organy wydały opinię pozytywną.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:17:02 do 00:19:41 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przekazał, że do tej  uchwały ze swej strony skierował  uwagi, 

poprawki. Powiedział, że zostały one uwzględnione lub nie uwzględnione w zależności od 

potrzeby,  pani mecenas zweryfikowała tą uchwałę pod względem formalno-prawnym. Stwierdził, 

że nie powinno być teoretycznie żadnych zastrzeżeń z nadzoru prawnego. Skierował  sugestię do 

Pana Burmistrza, iż trzeba bardzo mocno już zastanawiać się nad rozwiązaniem problemu, 

ponieważ niektóre obszary, nie wchodzą aglomerację w związku z tym takie miejscowości jak 

Rudna, czy nowa Rudna czy Kijaszkowo,  gdzie w zasadzie w Nowej Rudnej czy samej Rudnej 

właściwie nie ma rozwiązania i  technicznie wcale nie jest taka łatwa sprawa, ale to należy już 

zacząć działać, czy w sensie przestrzennym ,żeby nie było tak jak już ta cała część techniczna, 

będzie rozwijana, budowana a my dopiero z naszymi rozwiązaniami wejdziemy. Podobnie też  

dotyczy miejscowości Kijaszkowo. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:19:45 do 00:19:41 

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Wysoka - Projekt uchwały 

nr 1. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna 

Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Edmund Fonferek  

 

Uchwała nr XXIX/ 187/2020 została podjęta i stanowi załącznik  nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla Miasta  

i Gminy Wysoka na rok 2021 - Projekt uchwały nr 2. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:23:17 do 00:25:59 

Sekretarz Miasta i Gminy Halina Borowczyk przekazała, że ustawa o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii nakłada na Gminy 

dodatkowe zadanie własne jakim jest właśnie profilaktyka i  rozwiązywanie problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Zadania te przewidziane ustawą obejmują takie 

działania jak zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem, udzielanie rodzinom, w których występują 

problemy alkoholowe oraz problemy narkomanii, pomocy psychologicznej i pomocy prawnej, 

prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej oraz szkoleniowej zwłaszcza 

wśród dzieci i młodzieży a także wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób 

fizycznych służących w rozwiązywaniu problemów alkoholowych i narkomani,  realizacja tego 

zadania jest prowadzona w postaci gminnego programu uchwalonego corocznie przez Radę. Stąd 

też co roku przed uchwaleniem budżetu taka potrzeba podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

programu jest wymagana ustawowo. Na realizację zadań  zabezpieczono środki w budżecie  

w wysokości 100 000 zł i kwota ta jest równa wpływom zaplanowanym z tytułu uiszczania opłat za 

zezwolenie udzielone na sprzedaż napojów alkoholowych . Na rok 2021 przyjęto plan w wysokości 

100 000 zł i po stronie wydatków wyglądają one następująco w rozbiciu na poszczególne działania: 

a)  20 000 zł zaplanowano na dofinansowanie bieżącej działalności komisji,  

b)  21 000zł na działalność terapeutyczną w zakresie udzielania osobom uzależnionym i ich 

rodzinom pomocy psychologicznej i psychospołecznej, 

c)  6000 zł planuję się na działalność profilaktyczna w zakresie rozwiązywania problemów 

alkoholowych, w szczególności dla dzieci i młodzieży,  

d)  50. 000 zł na prowadzenie placówek wsparcia dziennego,  w tym w formie świetlicy 

socjoterapeutycznej,  

e) 3000 zł na działalność profilaktyczną , informacyjną i edukacyjną w zakresie rozwiązywania 

problemów narkomanii. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:26:35 do 00:28:59 

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla Miasta i Gminy 

Wysoka na rok 2021 - Projekt uchwały nr 2. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina 

, Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Ciołek  

 

Uchwała nr XXIX/ 188/2020 została podjęta i stanowi załącznik  nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 7. Przedstawienie wniosków zgłoszonych do projektu budżetu miasta i gminy na 2021 

rok: 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:31:47 do 00:35:05 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz wyraził zdanie, że jakby cały ten katalog wniosków który 

są spisane a jest ich bardzo dużo i gdyby wszystkie zrealizować to chyba 10 lat nie starczyłoby  

z naszych budżetów,  żeby to wszystko zrealizować oczywiście musimy wybierać to co jest dla nas 

najważniejsze, musimy wybrać jako inwestycje bo wnioski możemy podzielić na kilka części, część 

inwestycyjną gdzie projektujemy nasz budżet ale są też wnioski takie, które możemy zrealizować  

w ramach bieżącego budżetu i będziemy starali się w miarę możliwości to realizować przynajmniej 

będziemy wiedzieli co w danej wsi w danym okręgu sołeckim jest najbardziej potrzebne, są też 

wnioski takie miękkie, inicjatywy lokalne organizacji różnego rodzaju imprez jak Dzień Dziecka, 

Dzień Kobiet . Przypomniał, że są przeznaczone środki na ten cel i w ramach inicjatywy lokalnej 

można składać do urzędu wnioski o dofinansowanie różnego rodzaju imprez właśnie tego typu, nie 

musimy specjalnie zabezpieczać środków na ten cel i na konkretną imprezę. Wszystkie organizacje 

społeczne wszystkie stowarzyszenia takie wnioski mogą składać mamy na ten cel przeznaczone  

w przyszłym roku , w tym 30 000 zł, poprosił o składanie wniosków odpowiednio wcześniej, nie 

muszą to być również stowarzyszenia takie jak Koła Gospodyń Wiejskich może to być również 

inicjatywa lokalna, wystarczy że zbierze się kilka osób, które chciałyby zorganizować taką imprezę 

na terenie swojej wsi i jak najbardziej takie wnioski również można składać.  
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Były wnioski dotyczące jakby współfinansowania remontów dróg w ramach dofinansowania do 

tego co przeznacza fundusz sołecki będziemy również się tego starali trzymać i tam rzeczywiście 

gdzie ten fundusz sołecki jest przeznaczony na drogi będziemy starali się partycypować w kosztach 

tak jak były te wnioski również składane przez sołtysów żeby dalej to robić. Myślę, że efekty jakieś 

są, wiem że mogłoby być więcej,  ale są to wydatki bieżące i na tyle ile możemy też będziemy 

starali się to pokrywać tak samo jeżeli mamy wnioski dotyczące doświetlenia lamp ulicznych to też 

idzie z naszego paragrafu drogowego więc tam gdzie były przeznaczone pieniądze na zakup 

kolejnych punktów oświetlenia tam my również jako gmina postaramy się dołożyć jakby drugą pule 

na ten cel tak, żeby przynajmniej częściowo wszystkiego nie zrealizujemy,  ale żeby stopniowo 

rzeczywiście realizować to o czym tutaj wszyscy wnioskodawcy marzą,   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:35:17 do 00:36:36 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk podziękował wszystkim tym osobom, które te wnioski 

złożyły, Radnym , kierownikom jednostek organizacyjnych ale i też społeczności , organizacjom 

pozarządowym, pan burmistrz powiedział, że nie wszystko będzie zrealizowane ale to też daje 

obraz potrzeb które pan burmistrz w tej kadencji będzie chciał czy w kolejnej zrealizować to już 

będzie wola  Pana Burmistrza i decyzję radnych natomiast stwarza to możliwości wypracowania 

różnych rozwiązań,  planów, pewnej wizji, realizacji jaką   mieszkańcy tak oddolnie sugerują, 

proponują czy wnioskują. 

a) zapytania – dyskusja – uwagi. 

 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Wysoka na lata 2021 – 2031 - Projekt uchwały nr 3: 

 

a) prezentacja ww. projektu uchwały wraz z uzasadnieniem, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:37:31 do 00:43:29 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz poinformowała, że wieloletnia prognoza finansowa 

obejmuje dochody i wydatki,  bieżące dochody i wydatki majątkowe,  wynik budżetu,  w tym 

sposób finansowania deficytu oraz przeznaczenie nadwyżki budżetowej przychody i rozchody, 

rozchody,  kwotę długu oraz sposób finansowania kwoty długu obejmuje swoim zasięgiem lata 

2021 do roku 2031. Dodała, że ponieważ na taki okres została przewidziana spłata długu 

prezentowany wykres pokazuje wysokość planowanych dochodów w poszczególnych latach 

objętych prognozą finansową  . Dla 2021 roku planowane dochody wynoszą 30 404 672 zł i są one 

zgodne z projektem budżetu dochody te są niższe w porównaniu do roku 2020 o 2 435 762 zł . 

Spadek ten wynika z niepełnych informacji otrzymanych od Wojewody Wielkopolskiego 

dotyczących dotacji na 2021 rok oraz również z przekazanych w 2020 roku dotacji na zadania 

realizowane z udziałem środków unijnych natomiast w kolejnych latach dochody nieznacznie rosną, 

kolejny wykres przedstawia wysokość planowanych wydatków, plan wydatków na 2021 rok został 

przyjęty zgodnie z projektem budżetu wydatki te są niższe w stosunku do 2020 roku o 21 214 zł.  

W roku 2022 i 23 plan wydatków również maleje a wynika to z planowanego zakończenia realizacji 

zadań inwestycyjnych i przedsięwzięć wieloletnich. W kolejnych latach wydatki rosną podobnie jak 

dochody. Za cały okres objęty wieloletnią prognozą została zachowana relacja równoważenia 

wydatków bieżących,  o której mowa w art. 242 ustawy o finansach publicznych,  w każdym roku 

dochody bieżące są wyższe od wydatków bieżących.  
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Wynik budżetu to w 2021 roku planowany jest deficyt który zostanie pokryty przychodami z tytułu 

kredytów i pożyczek,  na pozostałe lata planowana jest nadwyżka,  która będzie przeznaczona na 

spłatę kredytów i pożyczek. W budżecie planuje się również przychody w 2021 roku,  w kwocie  

3 500 000 zł, z tego 3 miliony będą pochodziły z kredytów długoterminowych natomiast 500 000  

z lokat terminowych na 2022 rok,  w projekcie budżetu zaplanowana była kwota 100 000 zł 

pochodząca ze spłat pożyczek udzielonych w latach ubiegłych,  zostanie wprowadzona zmiana  

w stosunku do projektu budżetu w 2022 nie będzie się planowało przychodów natomiast na 2023 

rok zaplanowane zostaną przychody z tytułu spłat pożyczek udzielonych w latach ubiegłych  

i będzie to kwota 71 475 zł  na pozostałe lata objęte wieloletnią prognozą przychodów się nie 

planuję,  rozchody obejmują spłaty rat pożyczek i kredytów długoterminowych zostały tutaj 

również uwzględnione spłaty kredytu proponowanego do zaciągnięcia w 2021 roku w wysokości  

3 mln zł., planowana kwota długu na koniec 2021 roku wynosi 10 265 000 zł. , kwota długu na 

koniec każdego kolejnego roku powiększona jest o proponowane przychody z tytułu zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego oraz zmniejszona wysokość spłaty rat kredytów i pożyczek 

przypadających na dany rok budżetowy całkowita spłata długu planowana jest w roku 2031, kolejny 

wykres pokazuje kształtowanie się indywidualnego wskaźnika w stosunku do wskaźnika 

dopuszczalnego, relacja planowane  łącznej kwoty spłat zobowiązań do dochodów w każdym roku 

objętym wieloletnią prognozą finansową jest tutaj zachowana,  różnice we wskaźniku 

dopuszczalnym to jest ta czerwona linia wynikają ze zmiany przepisów i stopniowego 

wprowadzania innego sposobu obliczania tego wskaźnika, wieloletniej prognozie finansowej 

przewidujemy również realizację przedsięwzięć. Przedsięwzięcia te zawarte są w załączniku nr 2 

jest ich w tej chwili 10.  

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej sprawie ww. projektu uchwały 

„WPF”, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:44:05 do 00:46:34 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz przekazała, że  Regionalna Izba Obrachunkowa 

wydała opinie o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Wysoka na lata 2021-

2031 w dniu4 grudnia 2020 roku. Opinia ta jest pozytywna z uwagą,  która została opisana w pkt 2, 

uwaga ta dotyczy przychodów z tytułu spłaty przychodów z tytułu pożyczek udzielonych w latach 

poprzednich, były  wpisane te przychody w roku 2022 w wysokości 100 000 zł Natomiast związek 

PRGOK zmienił zdanie w międzyczasie i spłata ma nastąpić w roku 2023 uwaga ta została 

uwzględniona i obecnie wieloletnia prognoza finansowa jest już  skonstruowana prawidłowo skład 

orzekający wskazał również na uchybienia polegające na tym, że w wykazie przedsięwzięć 

nastąpiła różnica 7000 zł w jednym z przedsięwzięć dotyczy to prognozy finansowej na lata 2021-

2031 a tej która obowiązuje obecnie czyli na lata 2020-2030.  Uwaga ta również tutaj została 

uwzględniona i kwota została skorygowana w bieżącej uchwale  wskazuje Regionalna Izba 

Obrachunkowa również na pomyłki w uzasadnieniu chodzi o to, że uwzględniono kwotę błędnie 

wykazaną kwotę wydatków majątkowych w 2022 roku wpisano kwotę 2120 zamiast 2500 oraz 

niewłaściwie podano kwotę,  o jaką zostały zmniejszone wydatki ogółem w 2020 roku podano 736 

889zł. zamiast 438 172 zł. Wszystkie te pomyłki zostały skorygowane.  

 

c) dyskusja i wnioski w sprawie uchwalenia „WPF” na lata 2021 – 2031, 

 

Nikt z Radych nie zabrał  głosu w tym punkcie. 

d) podjęcie ww. uchwały. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:47:39 do 00:50:44 
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Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie ww. uchwały. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , 

Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

Uchwała nr XXIX/ 189/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wysoka na 2021 rok - 

Projekt uchwały nr 4: 
 

a) przedstawienie i prezentacja ww. projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Projekt budżetu  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:52:15 do 00:57:55 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz powiedziała, że prace przygotowawcze przy 

projekcie budżetu prowadzone były zgodnie z uchwałą  Rady Miasta i Gminy z 2010 roku  

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Burmistrz Miasta i Gminy Wysoka 

zarządzeniem nr 285/2020 z dnia 10 listopada 2020 roku ustalił projekt uchwały budżetowej Miasta 

i Gminy na 2021 rok burmistrz dokonał szczegółowej analizy wykonania budżetu bieżącego za 

okres trzech kwartałów bieżącego roku biorąc pod uwagę przy projektowaniu tego budżetu również 

przewidywane wykonanie w roku bieżącym oraz w   latach poprzednich. Planowane na 2021 rok 

łączne dochody w kwocie 30 404 672 zł stanowią 92.58% planowanych dochodów na 2020 rok  

z tego dochody bieżące to 30 114 404 zł oraz majątkowe 290 268 zł. Główne pozycje w dochodach 

budżetu stanowią dotacje i subwencje jest to ponad 71%, podatki i opłaty między innymi podatek 

od nieruchomości, podatek rolny, podatek  od środków transportowych i opłaty, opłata skarbowa, 

targowa, za zajęcie pasa drogowego,  eksploatacyjna czy też za sprzedaż napojów alkoholowych,  

stanowią 14.24% natomiast udziały w podatkach PIT i CIT 11,46%. Planowane wydatki w kwocie 

33 148 172 zł stanowią 99.94% planowanych wydatków w 2020 roku,  z tego wydatki bieżące to 

kwota 29 640 523 zł  oraz wydatki majątkowe 3 507 648 zł . Prezentowany wykres przedstawia 

podział wydatków planowanych w budżecie na 2021 rok według działów klasyfikacji budżetowej, 

największy udział w wydatkach naszego budżetu stanowi dział oświata i wychowanie jest to 0.35% 

i 0.26% działy związane z pomocą społeczną to jest dział 852, 853 i 855 stanowią 33.74%, 

administracja publiczna to niespełna 11% oraz gospodarka komunalna i ochrona środowiska 5,62%, 

zadania majątkowe,  które są zaplanowane do realizacji w 2021 roku stanowią kwotę 3 507 648 zł.  

i są tutaj planowane zadania w ramach funduszu sołeckiego na kwotę 182 032 zł.  
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Następnie inwestycje kontynuowane w ramach pozostałych środków budżetowych to kwota  

2 381 431 zł. oraz inwestycje nowe to kwota 944. 185 zł. Projekt budżetu zakłada również 

przychody w kwocie trzech i pół miliona, 3 miliony to przychody z tytułu zaciągniętych pożyczek  

i kredytów na rynku krajowym oraz 500 000 przelewy z rachunku lokat rozchody z tytułu spłaty 

otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów stanowią kwotę 756 500 zł. Na 2021 rok planowany 

jest deficyt w kwocie 2 743 500 zł. , który zostanie pokryty przychodami z tytułu zaciągniętych 

krajowych kredytów i pożyczek.  Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną  o możliwości 

pokrycia planowanego deficytu. 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Wysoka na 2021rok, 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:58:34 do 01:00:10 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz powiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

wydała o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wysoka na 2021r. , opinie pozytywną z 

dwiema uwagami, mianowicie w załączniku nr 7 do projektu uchwały zestawienie planowanych 

kwot dotacji z budżetu w 2021 roku między jednostką sektora finansów publicznych a jednostką z 

spoza sektora finansów publicznych uwzględniono w dotacjach dla jednostek spoza sektora 

finansów publicznych dotację celowa przekazaną gminie na zadania bieżące realizowane na 

podstawie umów porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 10 000 

dotacja ta powinna znaleźć się w dotacjach dla jednostek sektora finansów publicznych oraz druga 

uwaga w załączniku nr 2 plan wydatków Miasta i Gminy Wysoka na 2021 rok w rozdziale 855 01 

świadczenia wychowawcze koszty obsługi świadczenia wychowawczego 500 + zostały 

zaplanowane w wysokości 1.18% otrzymanej dotacji natomiast powinny one wynosić 0.85%. 

Uwagi te również zostały uwzględnione i uchwała budżetowa została skorygowana. 

c) przedstawienie proponowanych uwag i poprawek zgłoszonych przez radnych i komisje 

Rady do projektu uchwały budżetowej na 2021 rok, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:00:35 do 01:02:28 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk wskazał, że na wspólnym posiedzeniu komisji Rady, były 

zgłaszane poprawki,  zmiany i oczywiście zostały przeanalizowane przez radnych 

przegłosowywane i  znajdują się one w autopoprawkach, to zostało przez radnych  przeanalizowane 

i przedyskutowane, stanowisko swoje wypracowali na wspólnej komisji.  

 d) przedstawienie opinii Komisji Budżetowo – Gospodarczej do ww. projektu uchwały 

budżetowej, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:00:35 do 01:02:28 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Stanisław Grzybowski powiedział, że 

odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady, w toku pracy komisji wynikło bardzo dużo 

propozycji co do zmian w budżecie były to naprawdę bardzo intensywne pracę w tej komisji i  jako 

takiej opinii na czas zakończenia komisji wszyscy członkowie nie wydaliśmy więc ta opinia 

zostanie dzisiaj poprzez głosowanie przez radnych, przez komisję nie jakoby pokazana.  

e) stanowisko Burmistrza do ww. uwag, poprawek i opinii dotyczące projektu budżetu na 

2021 rok, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:05:12 do 01:06:29 
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Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz powiedział, że chciałbym bardzo serdecznie wszystkim 

podziękować za tą owocną pracę podczas posiedzenia ostatniej komisji gdzie rzeczywiście zostało 

wprowadzonych dosyć sporo poprawek szczególnie dotyczących  spraw inwestycyjnych, był to 

projekt uchwały budżetowej, do której właśnie Radni mają  prawo wnieść różnego rodzaju 

poprawki. Zdaję sobie sprawę oczywiście z tego, że tort jest trochę przy mały i tych kawałków 

każdy chciałby wykroić, można powiedzieć dla swojego okręgu wyborczego jak najwięcej ale to co 

mi się podobało właśnie, podczas pracy komisji, że patrzymy wszyscy wspólnie razem globalnie na 

całą gminę i wyznaczamy sobie  pewne kierunki, działania nie raz widzimy te największe, 

najważniejsze potrzeby,  które są na terenie naszej gminy, dlatego też te wszystkie uwagi, poprawki 

jeżeli były przegłosowane pozytywnie znajdują również później swoje odzwierciedlenie w 

autopoprawkach z mojej strony. 

f) debata w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wysoka na 2021 rok, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:07:09 do 01:09:38 

Radny Krzysztof Kowalski powiedział, cyt. „Panie przewodniczący była zmiana robiona jeżeli 

chodzi o zadanie,  które mówi o wybudowaniu drogi łącznie z kanalizacją jeżeli chodzi o ulice 

Akacjową,  Matejki było zamienione na Bądecz i na wykonanie dokumentacji projektowej, ul. 

Akacjowej, ul Matejki, Podgórnej. Stwierdził, że coś innego jest wpisane w  autopoprawkę,  czym 

to jest spowodowane?  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:09:40 do 01:09:38 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk odpowiedział, że mówiąc o łącznym zadaniu jako 

Matejki i Podgórna to z tych kalkulacji, które są i potrzeba by było co do wysokości środków to 

praktycznie byśmy tego zadania nie zrealizowali i dlatego zostało to rozdzielone, był wniosek żeby 

w jakiś sposób też widzieć problemy i sprawy na terenie całej Gminy w związku z tym, jeżeli kwota 

z tych 500 na ulicę Matejki jest to kwota rzędu 300 tys. do 350 tys. zł. to praktycznie odcinek,  

który trzeba by było zrobić na Podgórnej nie bylibyśmy powiedzmy w stanie go zrealizować za te 

pieniądze, w związku z tym jest sugestia taka, żeby wyłączyć ten odcinek Podgórnej i przejąć 

powiedzmy to zadanie w następnym roku a generalnie te środki przełożyć na obszar Sołectwa 

Bądecz. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:09:40 do 01:09:47 

Radny Krzysztof Kowalski zapytał, czy dobrze rozumie, że ul. Podgórna nie będzie robiona nawet 

dokumentacja. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:09:49 do 01:12:32 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk stwierdził, że jest to zadanie krótkofalowe nie jest to aż taki  

nakład i jednocześnie, że jeżeli budżet kolejny będzie uchwalany  w grudniu możliwość w okresie 

półrocznym przynajmniej jest  do zrobienia dokumentacja pod warunkiem, że jeszcze  nie jest może 

problem bo z tego co słyszałem pan burmistrz już  rozmawiał o sprawach formalno-prawnych, co 

do uregulowania stanu prawnego, ponieważ na ul. Podgórnej wymaga jeszcze wykupienia od osoby 

prywatnej. Myślę, że to pan Burmistrz załatwi też bardzo szybko Rada oczywiście musi 

przeznaczyć na to jakieś  dodatkowe środki i jeżeli tak będzie przygotowany scenariusz to nie 

będzie problemu, żeby zgodnie jeżeli taka wola będzie to zadanie wprowadzić jako kolejny rok  
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i w całości tego odcinka 200 m - 350 m to zadanie zrealizować,  natomiast ulica Matejki jest ulicą, 

gdzie tak samo są elementy energetyki, kanalizacji i to już dzisiaj pan burmistrz będzie musiał 

myśleć , ponieważ słupy energetyczne są w ciągach pieszych to wymaga też dość szybkiego 

działania, nawet wystąpienia z wnioskiem już nawet w tym roku jeszcze do energetyki,  żeby to 

ujęli w swoim planie inwestycyjnym czy w ramach kosztów inwestycyjnych wynika z kosztów 

bieżących,  żeby uporządkowali,  ponieważ dość istotne elementy energetyczne,  które będą 

kolidowały a jest sugestia powiedzmy tak jak zresztą wcześniej rozmawialiśmy w związku  

z budową ścieżki,  ciągu pieszo-rowerowego na  ul. Akacjowej,  żeby od Akacjowej podciągnąć też 

równolegle  ciąg pieszo-rowerowy w związku z tym przynajmniej z tej kalkulacji na ten czas jest 

taka sugestia, propozycja, żeby faktycznie ten budżet nam się bilansował .  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:12:33 do 01:12:52 

Radny Krzysztof Kowalski zapytał o zadanie opracowanie koncepcji zagospodarowania terenu 

usług sportowych przy ulicy Kościelnej 30 000 to o czym była mowa, ale plus z tego jest rozumiem 

też ta studnia, o której rozmawialiśmy na komisjach. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:12:53 do 01:26:24 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk powiedział, że jest to jednoznacznie zapisane w budżecie 

studnia i nawodnienie, sprawy związane z tym nawodnieniem, to zostaje czyli 40 i ta kwota 30, 

razem 70,  plus 30 000 jest odrębną pozycją na przyszłość na opracowanie koncepcji czyli kierunek 

Czajcze, gdzie są nasze tereny gdzie są ujęte w planie przestrzennym i ten teren trzeba formalnie -  

prawnie pod względem formalno-prawnym rozpracować i oczywiście konsekwentnie potem dążyć 

do realizacji celów. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:13:53 do 01:15:53 

Radny K. Kowalski  zapytał odnośnie dwóch projektów  Czajcze -  ulica Szkolna. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:13:55 do 01:15:39        

Przewodniczący Rady H. Stańczyk powiedział, że Czajcze – ul. Szkolna jest w autopoprawce 

jako wycofanie, pierwsza część i druga, ponieważ chodziło o to razem to daje kwotę jeśli 

zsumujemy 22 500 zł.  i druga część 17.500 i jest 40 000 zł. tyle było przewidziane tylko w sensie 

logistycznym co do klasyfikacji i co do tego, że zmniejszamy kwotę, żeby się nam bilansowało to 

pani Skarbnik musiała po prostu to rozdzielić czyli zostało 55.400 zł. zdjęte zadanie budowa drogi 

od ulicy Szkolnej - patrz hala sportowa do Czajcza czyli jest 00 czyli te 22 500 zł. i 17 500 zł nam 

dają kwotę, gdzie wstępnie było 40 000 zaplanowane w budżecie. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:13:55 do 01:15:39        

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz w podsumowaniu powiedział, że rezygnujemy z  projektu 

drogi ulica Szkolna -  Czajcze, zmieniamy trochę zakres dokumentacji projektowej na ulicy Matejki 

czyli robimy samą Matejki, ale za to z ciągiem pieszo-rowerowym wzdłuż całej ulicy. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:16:15 do 01:17:00        

Radny Bartłomiej Noculak skierował zapytanie odnośnie autopoprawki numer 2 dotyczącej drogi 

w Bądeczu, stwierdził, że prosi o uzupełnienie informacji, chodziłoby o te dwa aspekty o statut 

własnościowy tej drogi, czy jesteśmy jako gmina w pełni właścicielem tej drogi i czy te 172.500 zł.  

są to środki wystarczające na to,  żeby tę drogę wykonać tak jak na przykład wiadomo, że 

brakowało by na ulicę Podgórną – Matejki.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:17:01 do 01:26:00        

Przewodniczący Rady H. Stańczyk powiedział, że zaproponował dodatkowo do autopoprawek. 

Ponadto Radnym załączony jest załącznik graficzny do tych autopoprawek, kwota która tutaj jest 

czyli kwota zwiększenia 172.500 zł. ona na pewno nie wystarczy, jest pytanie na co nie wystarczy, 

o ile włączą się podmioty prywatne,  ponieważ jest deklaracja, to jest jedna sprawa czyli mamy 

kwotę większą i trudno na ten czas proponować  kwotę a jeżeli już pytanie czy proponujemy kwotę 

maksymalizacji jeżeli kwota maksymalizacji to w zasadzie zbędny jest udział innych podmiotów 

dlatego to jest kwota jakby kwota wyjściowa,  nie wiem w jakim stopniu jeszcze pozostałe 

jednostki jako publiczne, czy się włączy czy nie włączy  w to zadanie to będzie sprawą dość dużą,  

to też zresztą na komisji mówiłem dość dużym wyzwaniem dla pana Burmistrza, żeby tą inżynierię 

finansową doprowadzić do sytuacji pozytywnej.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:26:35 do 01:27:13        

Radna Emilia Dembińska przekazała, że jest tu pewne rozłożenie środków tych publicznych  nie 

tylko  na Wysoką bo póki rozumiem, że jesteśmy ośrodkiem jako stolica Gminy,  ale patrzmy  

w miarę możliwości na całość.  Ale z drugiej strony jest  ewidentna potrzeba ponieważ widzieliśmy 

jak  to na gruncie wygląda i moja jest taka propozycja. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:27:22 do 01:27:13        

Radny B. Noculak zapytał czy kwota 350 000 zł. na ulicę wraz z tym ciągiem pieszo-rowerowym 

jest wystarczająca czy ona jest niedoszacowana.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:27:55 do 01:30:41        

Przewodniczący Rady H. Stańczyk odpowiedział, że odcinek na ul. Matejki to praktycznie jakby 

składało się z dwóch części,  zależy jak podejdziemy,  jeśli podejdziemy na wysokość mniej więcej  

Sklepu Dino i poza Dino to jest stan, który wymaga od podstaw budowy drogi natomiast dalej 

mamy położony polbruk czy kostkę brukową i na tym odcinku będą mniejsze pieniądze.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:30:45 do 01:32:21 

Radna Emilia Dembińska powiedziała, że chciałabym się odnieść do tej tematyki, jeżeli chodzi 

właśnie o tą propozycję w budżecie. Sprawa, która praktycznie i ta droga przez wiele lat jest 

problemem dla sołectwa. Powiedziała, że do tej propozycji jeszcze jest kwota 43 000 zł.,  którą 

sołectwo przeznaczyło cały praktycznie fundusz sołecki  na ten odcinek drogi więc jakby ta pula się 

jeszcze zwiększa co też jest istotną informacją dla państwa radnych oprócz tego tutaj już też   
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z Panem Burmistrzem była  rozmowa, że będziemy podejmować  rozmowę z podmiotem,  który  

też jest bardzo zainteresowany zrobieniem tego odcinka i gdyby faktycznie wszystko poszło 

pozytywnie i po naszej myśli to wzrost środków jeżeli podmiot by partycypował w kosztach byłby 

naprawdę znaczący i uważam, że jest bardzo duża szansa na to, żeby ten odcinek właśnie w naszej 

miejscowości zrobić, poprosiła o wstępną akceptacje bo nawet jeżeli sprawy formalne gdzieś tam 

będą przeszkodą w realizacji tej inwestycji to zawsze w ciągu roku jak przy wielu innych gdzieś 

tam nieraz w trakcie następowały zmiany więc  to jakby taka wstępna propozycja do realizacji 

jeżeli okaże się że ona będzie niewystarczająca i jakby nie do przeskoczenia dla pana Burmistrza  to 

jakby zawsze mamy możliwość zmiany zadania.     

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:32:28 do 01:33:53 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk podkreślił, że w tym całym w układzie finansowym,  mówimy 

o tym podmiocie,  ponieważ sugeruję bo nie mogę jakby tutaj z nazwy wymieniać mówię o pojęciu 

współfinansowaniu tych partnerów prywatnych mając na uwadze między innymi ten podmiot tam 

działający,  ale też do głębokiego zastanowienia się, żeby włączyć te środki przeznaczone  

z funduszu dojazdu do pól,  mamy w moim odczuciu połączenie tego przy spełnieniu,  przy 

załatwieniu,  rozwiązaniu spraw formalno-prawnych mielibyśmy serce tego całego osiedla 

praktycznie we wszystkich kierunkach załatwione i wydaje mi się, że by było kompleksowe 

załatwienie sprawy, żeby te siły i środki połączyć sołeckie, podmiotu prywatnego, tego funduszu  

i tych środków które tutaj mamy można by było, temat rozwiązać wyzwanie jest duże i naprawdę 

życzę panu burmistrzowi,  żeby pod względem formalno-prawnym udało się załatwić, byłbym 

zadowolony a na pewno dla całej społeczności byłoby to na pewno sprawa oczekiwana od wielu, 

wielu lat.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:33:54 do 01:37:16 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz wskazał, że ponieważ mówimy akurat o Bądeczu i o drogach,  

które możemy realizować, które możemy robić to powiem tak, pierwszy pomysł, pierwsze zamiary 

właśnie takie,  żeby ten końcowy odcinek który niewątpliwie wymaga remontu, przebudowy zrobić 

właśnie z funduszu dojazdowego do pól i uzupełnić to jakby środkami własnymi natomiast 

przeszkodą jest to,  że część jest własnością tego podmiotu prywatnego,  dlatego też skierowałem 

już wcześniej pismo do tego podmiotu,  żeby tak naprawdę podmiot przekazał nam tą działkę,  

która jest drogą, jako darowiznę naszej gminie i wówczas moglibyśmy realizować to 

przedsięwzięcie oczywiście część druga jest własnością Skarbu Państwa, ale to nie stanowi tutaj 

żadnej przeszkody, ponieważ przy tych dofinansowaniach do pól możemy takie drogi, które są w 

naszym władaniu robić, dlatego też propozycja jest, myślę, że w tym przypadku też trzeba będzie 

rzeczywiście rozmawiać z podmiotem prywatnym, żeby partycypował też w kosztach skoro jest 

właścicielem tego gruntu . Na wcześniejszą propozycje, gdzie prosiłem o sfinansowanie całej 

inwestycji pół na pół 50/50 też otrzymałem odpowiedź,  że jest to nie do zaakceptowania i nie do 

przyjęcia. Mam nadzieję, że może będziemy dalej rozmawiać,  będziemy dalej te rozmowy 

podejmować i  znajdziemy tą nić porozumienia i w końcu się dogadamy. Propozycja tej drugiej 

odnogi z Czajcza w kierunku jest żeby pójść w tym kierunku z tego funduszu dojazdowego do pól, 

ponieważ jest już tylko własność Skarbu Państwa i jakby w naszym użytkowaniu więc nie będzie 

żadnych przeszkód oczywiście kwota dopasowana do naszych możliwości tak to 231 m , o której 

tutaj była mowa to jest tak skalkulowane,  żeby otrzymać 150 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego i  

to 200 tys. zł. dołożyć od siebie to co zawsze co roku robimy przypomnę, że to 200 tys. zł. też 

zawsze szukamy w drugiej połowie roku przeważnie z wolnych środków,  które zostają to jest ta 

kwota , którą później przeznaczamy, bo też nie wiemy czy to dofinansowanie dostaniemy i w planie 

budżetowym też tego nie ma, ale liczę, że trochę tych wolnych środków będzie i to 200 tys. zł. 

znajdziemy,  żeby  za te 350 tys. zł. znowu kawałek drogi zrobić. Dodał, że jeden i drugi odcinek 

jest możliwy do zrobienia. 



Strona 16 z 25 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:37:24 do 01:38:35 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk stwierdził, że cieszy go odpowiedź pana Burmistrza, że tak 

optymistycznie w tych uwarunkowaniach prawnych potwierdza tą przyszłą realizację, ponieważ jest 

to pewien układ wszystkich stron,  który służyłby faktycznie tej społeczności a po wtóre ta wola 

nawet czy z udziałem finansowym czy bez finansowego ale sama wola  udziału tym gruntem 

rozwiązuje, nie hamuje środków, już jest pewnym krokiem w tym całym problemie. Zapytał, czy 

planuje się poprawę wizerunku budynku szatni na boisku „Orlik” . 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:40:17 do 01:41:41 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że też korzystał z  Orlika i widział tam 

degradację postępującą, tego budynku. Dodał, że jeżeli pozwolą nam na to finanse ze środków 

bieżących  możemy to w pewien sposób zabezpieczyć jak najmniejszym kosztem,  ponieważ 

program, który z Urzędu Marszałkowskiego "Szatnia na medal", cieszy się tak dużą popularnością, 

że nagle nie zniknie chyba tutaj z areny dofinansowań ze strony Urzędu Marszałkowskiego  

i planuję, ale to jest dopiero 2022 rok, żebyśmy zrobili kompleksowy remont tego obiektu, tam jest 

możliwość dofinansowania do 100 000 zł i warunek tylko jest taki, że obiekt musi mieć 

przynajmniej 10 lat skoro został wybudowany w 2012 dopiero w 2022 możemy się ubiegać o te 

środki i tak jest planowany,  żeby w 2022 r. zrobić kompleksowy remont tego budynku, jeżeli 

środki te które mamy bieżące pozwolą nam na to to na tyle zabezpieczymy,  żeby woda  nie 

podciekała w ten budynek jeszcze bardziej.               

g) zgłoszenie i przedstawienie wniosków formalnych radnych dotyczące poprawek do 

projektu budżetu miasta i gminy na 2021r., 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:43:20 do 01:44:35        

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przekazał, że autopoprawki,  które były zgłaszane na 

komisjach które zostały  matematycznie dopracowane, w sensie bilansowania się budżetu.  pan 

Burmistrz jeśli tak można powiedzieć,  ze swojej strony w poprzedniej wypowiedzi co do analizy 

zgłoszonych poprawek  uwzględnia i je akceptuje.  

h) zgłoszenie i przedstawienie autopoprawek Burmistrza Miasta i Gminy do projektu budżetu 

miasta i gminy na 2021r., 

 

i) dyskusja nad zgłoszonymi wnioskami formalnymi radnych i autopoprawkami Burmistrza, 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

j) głosowanie wniosków radnych dotyczące poprawek do projektu budżetu miasta i gminy na 
2021rok, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:49:47 do 01:50:11        

Wykaz autopoprawek stanowi załącznik  nr 6 do niniejszego protokołu.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawki nr 1 Radnego Henryka Stańczyka.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , 

Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

 

Autopoprawka została przyjęta. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:50:21 do 01:51:39        

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki nr 2 Radnego Henryka Stańczyka.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Beata Kleczka, 

Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , 

Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

PRZECIW (2) 

Edmund Fonferek , Marek Jóźwina  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bartłomiej Noculak  

 

Autopoprawka została przyjęta. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:51:51 do 01:54:21        

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawki nr 3 Radnego Henryka Stańczyka .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof 

Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak . 

PRZECIW (1) 

Stanisław Grzybowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Jóźwina  

 

Autopoprawka została przyjęta. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:58:41 do 02:00:26        

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz powiedział, że w pełni popiera tą inicjatywę i ten pomysł 

zresztą sam nieraz o tym myślał, że tutaj byłoby obejście  miasta Wysokiej i opowiada się jak 

najbardziej za.  Oczywiście gdyby nie te przeszkody związane z zabytkami te formalno-prawne to 

już moglibyśmy już to projektować odpowiednio wcześniej. Dlatego też widząc tutaj ten problem, 

który trochę potrwa zanim rozwiążemy i też musimy zrobić plan przestrzenny w tym rejonie, była 

wcześniej propozycja zrobienia tej drogi koło oczyszczalni ścieków, ul. Walentego, ul.  Kościelna, 

żeby ona też służyła obejściu centrum miasta. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:58:41 do 02:00:26        

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawki nr 4 Radnego Henryka Stańczyka .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Beata Kleczka, 

Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, 

Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

PRZECIW (1) 

Marek Jóźwina  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Dymitruk .  

Autopoprawka została przyjęta. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:02:45 do 02:03:26        

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawki nr 5 Radnego Henryka Stańczyka.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna 

Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Grzybowski  

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

 



Strona 19 z 25 
 

 

k) głosowanie wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu miasta i gminy na 

2021rok, 

 

l) podjęcie ww. uchwały. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:04:09 do 02:10:14      

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie ww. uchwały. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , 

Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

Uchwała nr XXIX/ 190/2020 została podjęta i stanowi załącznik  nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:10:23 do 02:12:20 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk zabrał głos i powiedział, że  ten wynik o akceptacji budżetu 

świadczy, że wszyscy będziemy starali się, żeby panu burmistrzowi pomóc w realizacji bo nie są 

zadania może ich dużo nie ma, ale z pewnych uwarunkowań nie są to zadania łatwe do 

zrealizowania Miejmy nadzieję, że nasze cele i zamierzenia i to żebyśmy w miarę możliwości 

środków finansowych mogli wspomóc  w jak największym stopniu naszą społeczność,  tego życzę 

wszystkim, którzy będą realizowali ten budżet, pracownikom, kierownikom jednostek 

organizacyjnych i także sołtysom, żeby się udało to co zostało zaplanowane myślę, że to będzie  

efekt i cel nas wszystkich żebyśmy dążyli do tego.  

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok - Projekt 

uchwały nr 5. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:13:31 do 02:16:30 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz przedstawiła proponowane zmiany w budżecie 

miasta i gminy na 2020 r. Przekazała, że  w wyniku proponowanych zmian plan dochodów i plan 

wydatków zostają zmniejszone o 200 000 zł podstawą dokonania zmian w planie dochodów są 

pisma Ministra Finansów   informujące o zwiększeniu kwoty części oświatowej subwencji o  33 

500 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie dla nauczycieli do zakupu narzędzi do zdalnej nauki , 

przyznaniu kwoty 27 482 zł ze środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej  
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z przeznaczeniem na dofinansowanie odpraw dla zwalnianych nauczycieli oraz o przyznaniu kwoty 

31 957zł pochodzącej z podziału rezerwy subwencji ogólnej. W związku ze zbliżającym się końcem 

roku została przeprowadzona analiza planu dochodów oraz uzyskanych wpływów i zwiększony 

został plan dochodów w pozycjach , w których uzyskano wyższe wpływy niż planowano, razem 

kwota tych zwiększeń wynosi 24739  zł. natomiast zmniejszony plan dochodów został w pozycjach,  

w których uzyskano niższe wpływy i ogółem kwota zmniejszeń wynosi 37 678 zł. W związku z tym 

że zmniejszony został plan dochodów o 200 000 zł.  zmniejszony zostaje również plan wydatków 

poza tym w dziale 852 i 855 zostały wprowadzone zmiany w ramach wydatków związanych  

z bieżącym wykonywaniem budżetu , na wniosek pani kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, doszła   jeszcze jedna zmiana ,która nie była prezentowana na posiedzeniu 

komisji,  mianowicie Zgromadzenie Związku Międzygminnego Pilski Region Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi 9 grudnia podjęło uchwałę w sprawie wysokości i terminu wpłat gmin 

uczestników Związku Międzygminnego PRGOK z tytułu udziału  w kosztach  działalności 

Związku, wcześniej uchylając poprzednią i zgodnie z tą uchwałą udział Miasta i Gminy Wysoka 

wynosi 54 143 zł i 57 gr poprzednia kwota to było 52 000  zl. i w związku z tym plan wydatków 

zostaje zwiększony o 2143 zł i 57 gr jednocześnie o taką samą kwotę zostaje zmniejszony w dziale 

900. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:18:47 do 02:20:12 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz wyjaśnił powody zmiany tej kwoty. Stwierdził, że  został 

popełniony przede wszystkim taki błąd, że nie została uwzględniona masa odpadów za pierwszy 

kwartał tego roku a ponieważ wpłynęły również dane z miesiąca listopada więc również a masa też 

została uwzględniona i odnowa obliczono proporcjonalnie dla każdej Gminy kwotę wpłaty 

proporcjonalnie do zebranej z danej gminy masy odpadów stąd ta różnica około 2000 zł.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:20:32 do 02:21:27 

Głosowano wniosek w sprawie: 
zmiany w planie wydatków dot. pkt II. 3. Zgromadzenie Związku Międzygminnego „Pilski Region 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi" dnia 9 grudnia 2020 r. podjęło Uchwałę Nr XX/78/2020 

w sprawie ustalenia wysokości i terminu wpłat gmin Uczestników Związku Międzygminnego 

"Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi " z tytułu udziału w kosztach działalności 

Związku. Zgodnie z ww. uchwałą udział Miasta i Gminy Wysoka wynosi 54.143,57 zł (było 

52.000,00 zł) W związku z tym plan wydatków zostaje zwiększony w dziale 900 rozdział 90002 § 

2900 o kwotę 2.143,57 zł oraz zmniejszony w dziale 900 rozdział 90095 § 4300 o kwotę 2.143,57 

zł. .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina 

Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna 

Wrzaszczak  

PRZECIW (1) 

Łukasz Dymitruk  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Joanna Siodła. 
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Propozycja zmiany w budżecie została przyjęta. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:20:32 do 02:26:19 

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok - Projekt uchwały nr 5. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna 

Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Dymitruk  

 

Uchwała nr XXIX/ 191/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 8  do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Wysoka na lata 2020 - 2030 - Projekt uchwały nr 6. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:26:59 do 02:28:20 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz przekazała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej w zakresie dochodów i wydatków w roku 2020 wynikają z wprowadzonych zmian  

w budżecie na rok 2020,  zmiany występują również w przychodach a mianowicie zwrot pożyczki 

planowany na 2022 rok jest to kwota 100 000 zł zostaje przesunięty na rok 2023 kwota 71 475 zł  

i 26 gr i jednocześnie w pozycji 10/4 dla roku 2023 wykazane zostały zobowiązania związku 

PRGOK w wysokości proporcjonalnej dla naszej gminy jest to kwota 71 475zł i 26 gr w załączniku 

nr 2 zostaje wprowadzone zadanie budowa sieci kanalizacji sanitarnej i przebudowa sieci 

wodociągowej w Jeziorkach Kosztowskich 75 000  zł. wydatki ponoszone w ramach tego zadania 

mają związek z realizowanym projektem z udziałem środków unijnych lecz nie są objęte umową  

o dofinansowanie i  w ramach tych środków planowany jest nadzór archeologiczny oraz 

zatrudnienie inspektora nadzoru.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:28:40 do 02:30:56 

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały.  
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Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wysoka na 

lata 2020 - 2030 - Projekt uchwały nr 6. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , 

Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak.  

 

Uchwała nr XXIX/ 192/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 9  do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym 

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:04 do 02:33:43 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przypomniał, że sprawozdanie Burmistrza Miasta  

i Gminy z działalności między sesjami zgodnie z konwencją wcześnie przyjętą jest umieszczone na 

aplikacji e-sesja. Stanowi załącznik  nr 10  do niniejszego protokołu. 

Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:34:04 do 02:34:44 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnych 

została zamieszczona w aplikacji e-sesja. Stanowi załącznik  nr 11 do niniejszego protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do niniejszej informacji. 

Ad. 14. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje i zapytania radnych, wnioski sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:34:46 do 02:35:43 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk poinformował, że żadne  interpelacje i zapytania  w ostatnim 

powiedzmy czasie nie wpłynęły w związku z tym  można powiedzieć , że nie ma odpowiedzi . 

Dodał, że  pan Burmistrz się ustosunkował na zapytanie, które było skierowane tak bezpośrednio  

w wolnych  wnioskach na ostatniej sesji zarówno w temacie wozu policyjnego i zakupu samochodu 

dostawczego do ZGK .  
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Ad. 15. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

 

W okresie międzysesyjnym nie złożono interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 16. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 17. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 18. Wolne wnioski. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:38:55 do 02:44:09 

W tym punkcie głos zabrała Pani Sylwia Szalska, Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

powiedziała, że chciałaby w imieniu własnym i pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej 

podziękować Państwu szczególnie panu Przewodniczącemu Rady Miasta i Gminy Wysoka Panu 

Henrykowi Stańczykowi oraz tym radnym,  którzy wykazali zrozumienie,  bądź próbują zrozumieć 

nas cel funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej, w szczególności chodzi  o gospodarką 

wodnościekową i jeszcze zadania statutowe. Wiem, że jest wiele do zrobienia moje wnioski też 

były bardzo trudne i zdajemy sobie sprawę, że nie możemy od razu wszystkiego wykonać. 

Podziękowała za zadania, które zostały  wprowadzone między innymi, za wprowadzenia zadania 

dotyczącego rozpoczęcia procesu inwestycji w zakresie zaopatrzenia w wodę. Uważam, że to jest 

początek dla naszej gminy studnie były na pewno bardzo potrzebne,  kolejną inwestycją w zakresie 

zaopatrzenia wody to będzie  budowa studni w miejscowości Wysoka. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:44:55 do 02:46:29 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk podziękował za wspomniane sugestie, wnioski, 

podziękowania. Powiedział, że generalnie bez względu na to czy te  podziękowania są to chodzi  

o to, żeby cele które tutaj sobie stawiamy  czy zakładamy, żeby one były realizowane, podjęliśmy 

taką decyzję, ale żeby pan Burmistrz się wywiązał z tych decyzji, z góry powiedział, że dziękuje 

panu Burmistrzowi, żeby realizował je konsekwentnie to co zostało ustalone a na pewno problemy 

nie są łatwe.  Przy okazji podziękował wszystkim pracownikom zakładu, bo to jest podstawa,   

w terenie to są ludzie bez względu na warunki, bez względu na stan środków technicznych, bez 

względu powiedzmy na wymogi prawne ci ludzie pracują na co dzień w różnych trudnych 

warunkach dlatego z tego miejsca poprosił Panią Kierownik  o przekazanie  podziękowań za ich 

wysiłek i prace.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:47:52 do 02:48:3 

Radna Emilia Dembińska  w podsumowaniu powiedziała, że został przyjęty budżet i jest to 

bardzo ambitny budżet , życzyła wszystkim i mieszkańcom gminy,  żeby ten budżet udało  się 

zrealizować bo są 3 inwestycje drogowe,  jeżeli uda  się je zrobić to nasza gmina wzbogaci się o coś 

więcej.  
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Wiadomo że zawsze jest sporo różnych kontrowersji i uwag, ale  tak się wypracowuje takie trudne 

decyzje. Podziękowała za ten rok współpracy i życzyła wszystkiego dobrego, przede wszystkim 

zdrowia na święta.   

Ad. 19. Przyjęcie protokołu z XXVII  Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:49:24 do 02:50:47 

Protokół nr XXVII Sesji Rady z 10 listopada 2020 r. został wyłożony do wglądu. Radni nie mieli 

uwag. Przewodniczący Rady H. Stańczyk poddał pod głosowanie  przyjęcie  protokołu.   

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVII  Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , 

Magdalena Piszczek , Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Siodła 

 

Ad. 20. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:50:48 do 02:53:45 

Burmistrz Miasta i Gminy  Artur Kłysz poinformował, 

1) w zakresie  inwestycji wodno-kanalizacyjnych na terenie  gminy, wiadomo, że są dwa 

priorytety , czyli kanalizacja Mościsk oraz nowe zbiorniki retencyjne, nowa studnia i stacja 

podnoszenia ciśnienia wody w Wysokiej, ale jeszcze również w zakresie dosprzętowienia 

Zakładu Gospodarki Komunalnej,  bo to tego na pewno wymaga w zakresie działalności 

statutowej,  

2) podał komunikat  co organizacji pracy Urzędu,  w związku z tym, że 25 grudnia przypada w 

sobotę Urząd nie będzie czynny w dniu 24 grudnia. 

3) Przy tej okazji złożył wszystkim życzenia zdrowych, pogodnych, radosnych, wesołych 

Świąt Bożego Narodzenia., spędzonych  z dziećmi, z rodziną. 

Ad. 21. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:53:59 do 02:57:03 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk poinformował, że kolejny termin sesji to jest propozycja 

terminu  na dzień 28 grudnia br. o godz. 15.00.  
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Z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia  życzył, aby one przede wszystkim niosły ze  

sobą wiele radości, refleksji dotyczących minionego okresu, który nie był łatwy i planów. 

Przekazał, że z głębi serca życzy panu Burmistrzowi Arturowi Kłyszowi, Szanownym Radnym, 

wszystkim dyrektorom,  kierownikom, pracownikom urzędu, jednostek organizacyjnych gminy  

w tym: oświaty kultury, pani Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej, służbom komunalnym, 

Paniom i Panom sołtysom, przewodniczącym Rad Sołeckim, organizacjom pozarządowym  

i wszystkim mieszkańcom  gminy i gościom, którzy w miarę możliwości, osobom oglądającym 

dzisiejszą sesję a także druhom strażakom, policji, proboszczom parafii na terenie gminy, 

wszystkim służbom ratującym życie szczególnie pracownikom służby zdrowia w tych warunkach 

epidemiologicznych przede wszystkim, spełnienia marzeń, iskierek radości i dużo miłości , żeby nie 

zapomnieć o naszych bliskich, osobach chorych, potrzebujących, życzył przede wszystkim zdrowia 

szczególnie z powodu ciągle utrzymującej się sytuacji epidemiologicznej, życzył wiele zadowolenia 

i sukcesów z podjętych wyzwań w życiu rodzinnym zawodowym i społecznym.  

Ad. 22. Zakończenie i zamknięcie obrad XXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zamknął XXIX 

Sesję Rady Miasta i Gminy Wysoka. Sesja zakończyła się o godz. 17.00 

 

Przygotowała: 

Wioletta Kołodziej 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 UWAGA 

Integralną częścią protokołu jest pełna relacja z sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka  

na nagraniu audio-video dostępnym na stronie BIP Miasta i Gminy Wysoka: 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643 -  http://transmisja.esesja.pl/wysoka oraz  na stronie 

internetowej Miasta i Gminy Wysoka – Samorządowy Portal Internetowy: 

 https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643
http://transmisja.esesja.pl/wysoka
https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm

